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UDI-historie 1920-1929 
 
Inleiding. 
 
Hier alweer de derde editie van de 12 maanden naar 125 jaar UDI. Leuk om verschillende en 
uiteenlopende reacties te krijgen op mijn stukjes. UDI bestaat niet alleen uit mensen van Rozenburg, 
sommige zijn ergens anders al lid geweest en zien herkenningspunten in de geschiedenis van hun 
oude vereniging bij het lezen van mijn tekst. Verbazing over wat ze vroeger al allemaal deden en 
buiten Rozenburg activiteiten hadden, hoe kwamen ze daar b.v.? Wellicht kom ik wat tegen en zal 
dat dan verwoorden. Hieronder in ieder geval weer veel wetenswaardigheden uit de komende 10 
jaar Uitspanning Door Inspanning. Let wel, er staan wel eens teksten zo overgenomen, dus in oud 
schrift en in Rozenburgs dialect. 
 

Plezier ermee. 
 

Bestuursvergadering 20 februari 1920,  
De vergadering was belegd op verzoek van de werkende leden met de volgende reden.  Men meent dat de 
directeur niet bij machten is om dit muziekgezelschap zoo te dirigeren, dat zulks hun goedkeuring kon 
wegdragen en verzoekt het bestuur maatregelen te treffen en hier verbetering in te brengen. 
De bestuursleden zijn het er echter over eens dat dit een moeilijk geval is. 
Na lang beraadslagen besloot men tenslotte om den Directeur te verstaan te geven dat hij op zijn weg lag om 
den vereniging om één of andere reden zijn ontslag te vragen daar dit voor hem dan nog de geriefelijkste 
manier was, volgens aller opstellingen. Van Galen neemt op zich om hem dit duidelijk te maken.  
 

Bestuursvergadering 6 maart 1920, 
De heer van Galen neemt na de opening het woord. Hij zet uit één dat door hem niet heeft gehandeld als dan 
was afgesproken in zaken de directeur. Daar hem na rijp beraad was gebleken dat besluit wat overhaast was 
genomen. De zaak was éénzijdig bekeken, en meent de spreker mocht ook van de andere zijde eens een kijkje 
te nemen. Een verdere uiteenzetting volgt en geeft aan het einde aan dat een gesprek met de leden moet 
komen en alles weer terecht moet komen meent hij. 
Besloten wordt dat de uitvoering op 18 of 15 maart moest gaan plaats vinden. Daarna werd nog gesproken 
over de controle aan de ingang op de uitvoeringsavond. De vorige keer waren er personen binnen die hier 
geen recht toe hadden. Dit kwam volgens hen omdat allen aan de vooravond werd gecontroleerd en later een 
iedere zomaar binnenliep. Er wordt gezorgd dat er permanente controle bij de ingang komt. 
 
Binnen het bestuur wordt op 22 maart 1920 gesproken over de vraag van Euterpe, de muziekvereniging uit 
Maasland, of UDI genegen was de muziektent te verkopen en voor welke prijs (was dit al eerder tegen 
gekomen maar kan niet vinden of UDI deze muziektent daadwerkelijk bezat. Wel gelezen dat zij deze 
verhuurde aan ander vernigingen in de omtrek. Nu hier lees ik dit verhaal van Euterpe en de reactie).  
Het bestuur besluit de Muziektent af te staan voor een vegoeding van f 300,00 gulden.  
 

In de deze periode is er ook nog steeds wisseling van dirigenten. Lees niet dat van Gent nu helemaal weg is 
maar wel dat een zekere heer Boerdan voor de fanfare staat de repetites een heel wat pretiger aanzien 
hebben dan eerst het geval waren. Heer Boerdan had wel zijn ontslag aangekondigd voor onbeschreven 
redenen. Zo staat te lezen; ‘Is dit den werkende leden goed, dan zal Boerdan worden gevraagd of hij zo goed 
wil zijn het aangevraagde ontslag in te trekken en ons te blijven dirigeren’ 
 

Algemeneleden vergadering 23 april 1920, 
Finacieel: 
De ontvangsten: f 614,90 
De uitgaven: f 587,39 
Een batig saldo, dat is lang niet gezien. Verder werden weer aandelen uitgeloot. Van der Wild had voorgsteld 
niet uit te loten maar van de opbrengst van de verkochte muziektent (daar is hij weer) alle renteloze leningen 
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af te lossen. Dit voorstel werd verworpen en bij gevolg volgens regelement 6 aandelen uitgeloot, zoals staat 
te lezen. 
Er volgde een discussie over de verkoop van de muziektent. Het bestuur kwam onder vuur en er werd pittig 
vergaderd. Uiteindelijk verzachtte de goede opbrengst van de verkoop, f 300,00, de gemoederen en was men 
met den verkoop verzoend. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                           
                                                                                  Maassluische courant_28-4-1920 
 

    Maassluische courant_1-5-1920  
             

Op 13 september 1920 wordt  een vergadering belegd om redenen dat de repetitie erg slecht wordt bezocht, 
Die avond zijn er 15 werkende leden en 5 bestuursleden aanwezig. Het grootste struikelblok bleek de 
donderdagavond repetitie in plaats van de zaterdag repetitie te zijn, het zou de ondergang van UDI 
betekenen. Daar de Heer Boerdan inmiddels in Maasluis op zaterdag een orkest dirigeerde werd na lang 
wikken en wegen besloten hem te bedanken. Lid P.J. Barendrecht blijkt bereidt de directie over te nemen en 
een ieder juigt dit toe. 
Na afloop van deze opgeroepen vergadering blijft het bestuur nog bijeen en besluit het positieve saldo van de 
vereniging op de Boerenleenbank te deponeren. v.d. Wilt neemt dit opzich om dit met de cassiere te 
bespreken. 
 

Eind 1920 begin 1921 is er te lezen dat het bestuur worstelt met de belangstellenden van de uitvoeringen. 
Het wangedrag van de aanwezigen had al een keer de kop van een bestuurslid gekost en op de algemene 
ledenvergadering van 29 april 1921 wordt pittig gesproken daarover. Bij een volgend wangedrag zal het 
gehele bestuur opstappen, dat was besloten in een bestuursvergadering in de vooravond van deze 29e april. 
Op 1 februari is te lezen dat het bestuur het toch nog een keer wil proberen om een uitvoering te geven maar 
dat er opgemerkt werd dat het toch zeer treurig met de beschaving van het Rozenburgse publiek gesteld was, 
aangezien men met vrezen en beven een uitvoering tegemoet gaan. En zulks een uitvoering moet dan een 
ontspanningsavond heten.  
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Het buffet zal geen wijn meer tappen, dat wordt besloten door het bestuur en de veldwachter zal gevraagd 
worden om mede te handhaven op onordelijk gedrag. De uitvoering wordt op 17 maart gehouden. 
 
* Niets te vinden wat op deze 17e maart gebeurd is of hoe zij is verlopen maar de verslagever schrijft het volgende over de vergadering van 29 april 
1921; 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                                                                                   Maassluische courant_4-5-1921           
                                                                                                                                  

J. van Galen geeft op de vergadering van de 29e april aan ‘dat de ondankbaarheid van het publiek en zijn 
ouderdom niet meer toelaten bestuurslid van UDI te zijn’ ‘Jonge bestuurders zullen beter met het publiek om 
te gaan, er zal verjongd moeten worden’.  
Na alle bestuurders wat gezegd te hebben doet P.J. Barendrecht en voorstel het bestuur uit te breiden 
waardoor op een uitvoering sterker te staan. Uiteindelijk besluiten ze na lang en breed te hebben gesproken 
allen te blijven zitten maar dat wel onder de voorwaarden zoals eerder geschetst. 
Onder belangstelling van 42 leden spreekt de voorzitter, hij legt de vergadering het besluit van het bestuur 
omtrent het aan blok opstappen na een volgend wanordelijke uitvoering voor.  
Geen reactie te lezen op deze woorden van de voorzitter in deze notulen wel dat er nieuwe bestuursleden 
worden gekozen en het bestuur uitgebreid wordt. 
 
Uit de kranten haal ik twee optredens van uiteenlopende aard;  

 Westlandsche courant_21-5-1921 

Optreden zaterdag 21 mei 1921 
 

 Maassluische courant_31-5-1921 

Serenade zaterdagavond 28 mei 1921 
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Een belegde bestuursvergadering op 3 augustus 1921 omdat Voorzitter Moerman zijn ontslag had genomen 
vanwege vertrek naar elders zoals beschreven. 2e voorzitter van Galen neemt het voorzitterschap tijdelijk 
over. 
Er wordt besloten om op 4 augustus de Heer Moerman in de openbare school te bezoeken wat dan ook 
gebeurt staat te lezen. Moerman wordt aldaar bedankt voor zijn inzet, moeite en de voortreffelijke wijze 
waarop hij de verenging en het bestuur had geleid.  

 Maassluische courant_3-9-1921 
 

Niet alle besluiten over activiteiten die de fanfare onderneemt of aan deelneemt kan ik terugvinden in 
notulen of anderszins maar des te leuker is dat je via dit soort kranten stukjes het toch terug kan lezen. 
 

Bijzonder om te lezen dat in de vergadering van 21 september wordt gesproken om de jachtheren die op 
vrijdag 30 september per jacht naar het eiland zouden komen een serenade te geven. Dit sluit mooi aan en 
bevestigt het stukje in het boekje van het Jachthuis en het verhaal in mijn vorige schrijven 1909-1919! 
Van Galen gaat de heren polsen of zij hier iets voor voelen staat te lezen. 
In diezelfde week wordt zaterdagavond op het erf van A. Arkenbout (de smederij was gevestigd in de 
Emmastraat naast de Pizzeria) een concert gegeven. Bij die gelegenheid worden ook de benzine lampen weer 
eens geprobeerd, zodat wanneer ze het doen ze ook de week erop gebruikt konden worden. 
 

Op verzoek van de werkende leden is weer een vergadering belegd en wel op 28 oktober 1921. De vraag van 
de leden of zij den 17e november een uitvoering konden hebben. Er wordt besloten om dit te doen, daar het 
dan juist volle maan is!  
Vervolgens wordt afgesproken om voor die avond Helman en van Leeuwen uit leiden te vragen voor 
voordrachten of anderszins. Tevens zal worden geïnformeerd te Maassluis voor een piano. Ze besluiten 
tevens om de lampen van de vereniging op te laten opknappen omdat het licht nog wel te wensen overlaat. 
Op 8 november komt het bestuur wederom tezamen om met de uitstaande vragen tot een besluit te komen 
de uitvoering te doen vaststellen, dat gebeurt uiteindelijk en de 17e november staat vast.  Er moet nog 
vergunning aangevraagd worden bij B&W en een nachtverblijf voor Helman en van Leeuwen in ‘De Moriaan’ 
te Maassluis (die bestaat nog steeds, heden ter dagen een Café). Ook het school moet nog gevraagd worden 
voor een 2e lokaal en de opslag van het toneel alsmede het buffet voor G. Varenkamp. 
 
 
 
 
                                                                                                                                                    Maassluische courant_16-11-1921 

 

We zijn gekomen in 1922 en op de eerste vergadering op 7 februari wordt na rijp beraad besloten de 2e 
uitvoering op 8 maart vast te zetten mede door de gunstige maanstand en daar profijt van getrokken kan 
worden. De Toneelverniging verzorgd de andere helft van de uitvoering en er zal een bal na gehouden 
worden, dat besluit men op 1 maart. Op de vergadering wordt ook besloten dat er niet gerookt mag worden 
tijdens de uitvoering omdat voor de andere niet rokers en de artiesten dit een zeer hinderlijke gewoonte is! 

 
 
                                                                                               Maassluische courant_8-3-1922 
                                                                                                                                   Uitvoering op 8 maart 2021 
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In die tijd werden ook al serenades gegeven voor verschillende gebeurtenissen, ik heb daar in voorgaande al 
wat voorbeelden van gegeven. Bestuurslid J.P. Barendrecht krijgt op zaterdag avond 22 april 1922 een 
serenade omdat hij in ondertrouw is gegaan.  Op 27 mei krijgt ook bestuurslid de Heer Boon een serneda 
vanwege zijn Huwelijk. 
Daarvoor werd wel bij de beschermheer de Heer Neyens om toestemming gevraagd om langs de weg te 
mogen marcheren met muziek. Tegelijkertijd werd gevraagd of het zijn goedekeuring had en hem dan ook 
een serenade te brengen en wanneer! 
 

Tijdens de bestuursvergadering van 13 mei wordt een ingekomen stuk behandeld van het Nederlandse 
illustratie bureau te Vlaardingen. Zij boden zich aan de vereniging te fotograferen voor de geïllustreerde 
bladen.  
 

Daar niemand hier iets op tegen had werd besloten om op 31 mei des avond om 7 uur de plechtigheid te 
doen plaats hebben. De locatie waar de foto werd gemaakt was achter de oude school. 
 
Hier onder de foto en namen van de personen op de foto, bron boekjes van Jo Bergwerf oud Rozenburg 
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Verder in de vergadering van 13 mei staat geschreven ‘Eenige dames uit de gemeente hadden zich bereid 
verklaard een lijst te presenteren teneinde die vereniging van een Vaandel te voorzien daar het tegenwoordig 
niet aan alle eisen voldoet’. ‘Het merendeel van de leden is echter van oordeel dat het voor de vereniging 
wenslijk is dat dit geschied buiten de vereniging om omreden, dat de vereniging dan de vrager is en daar dit 
aan dezelfde al meermalen is overkomen, is het beter dat dit buiten haar om gebeurd’.  ‘Het is volgens de 
aanwezigen voor de dames aangenamer der Vereniging het Vaandel te kunnen aanbieden als een bewijs van 
sympathie, dan als dienaren voor de vereniging te werken’. Thans werd besloten om de dames die vroegen 
een wenk te geven. Hopelijk dat resultaten er niet onder zouden lijden. (Niets meer gelezen wat nu het 
vervolg of uitkomst van een nieuw vaandel is geworden) 
 

De grote trom en kleine trom zijn aan vervanging toe en via een bedrijf in Bolnes worden beide intrumenten 
na bezichtiging en erop gespeeld te hebben vervangen. Op de grote trom ontbraken bekkens waarvoor een 
paar worden gekocht op zicht tot een prijs van f 17,50 tot f 25,00 zodat de directuer kon bepalen welke het 
geschikste zijn. 
                                                                                                           De fanfare deed regelatig mee aan concoursen,  
                                                                                                           zie ook dit krantstukje met daarin de uitslag. 
 
 
                                                                                                                                                    Maassluische courant_10-6-1922 
                                                                                                                                                    Maandag 6 juni 1922, 2e pinksterdag 
 

Hier naast een foto van een concours  
medio 1922. Ik lees uit de boeken dat UDI 
op een conours in Maasland en het  
kranten stukje bevestigd dit geschrift. 
Deze foto is er gemaakt wat toch wel  
leuk is voor die tijd. 
De namen zijn er ook maar de foto op de 
vorige pagina zijn al voorzien van namen 
dus laat ik het bij deze alleen met de foto. 
 
Op pagina 8 de uitslag van dit concours. 
 
 
 
 

 Maassluische courant_1-7-1922 
 

Twee kranten berichten in juni en juli 1922 vielen me op en gaven mij weer wat meer inkijk in hoe ze in die 
tijd naar concoursen gingen en een bericht dat een toehoorder voor de rechter moest komen.  
De vraag hoe ze naar deze evenementen gingen kreeg ik onlangs ook van een lid en moest en kon daar niet 
goed antwoord op geven. Wel las ik eerder dat er een stoomboot werd gehuurd om naar een concours in 
IJsselmonde te gaan en later dat er een bus geregeld was. In het kranten artikel op 6 juni 1922 is te lezen dat 
bussen en boten de deelnemers naar Abbenbroek brachten voor een concours aldaar.  
Ik heb ook wel eens gehoord dat de leden per fiets naar een optreden gingen met hun instrumenten in een 
zwarte zak om hun schouders of rug.  
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                                                                                                                                                    Voorwaarts,  Sociaal-Democratisch dagblad_6-6-1922 
 
 

Meerdere keren schreef ik al over het publiek dat geen orde kon houden tijdens de uitvoeringen van UDI, 
zelfs een bestuurslid trad hiervoor af. Het andere opmerkelijke krantenstukje schrijft hierover, het kwam zelfs 
zo ver dat de rechter twee toehoorders veroordeelde voor het wangdrag op een uitvoering, lees en 
verwonder je;  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                                                                                    Voorwaarts Sociaal- Democratisch Dagblad_12-7-1922 

 
Pittige straffen werden opgelegd aan de twee beklaagde toeschouwers, en dat na een avondje muziek 
luisteren. 
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                                                                                                                                                  Westlandsche courant_22-7-1922 

 
                                                                                                                                                 6 rn 7 september werd het concours gehouden waarvan op pagina 6                                                             
                                                                                                                                                 de foto te zien is. 

 
 
Nog z’n leuk krantenstukje waarin een activiteit en de 
manier waarop men op pad ging en hiervan genoten. 
Er werd in dit jaar aardig aan de weg getimmerd  
Gezien de optredens die ik zo heb kunnen vinden via 
de verschillende kranten. Niet alles kan ik terug vinden  
in de notulen boeken, maar zo komen we er ook achter! 
Ik tel in 1922 negen bestuurvergaderingen en één  
algemene vergadering.   
 
 
 
 
 
              
 

                                                                          Maassluische Courant_16-8-1922 

 
 
 
 
 
                                                                                                                                                   Maassluische courant_2-12-1922 
                                                                                                                                                   Uitvoering donderdag 7 december 1922 
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Op 30 januari 1923, is in de Maassluische Courant van 6 februari te lezen, dat Mej. Heurenkamp na 36 jaar 

afscheid van haar oud leerlingen en vrienden afscheid van het 1e Openbare school. Fanfare UDI zorgde voor 
een vrolijke noot is te lezen in een gedeelte van een pagina vol over dit afscheid waarvan hieronder acte. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Financieël lijkt het het beter te gaan met UDI als ik de algemene vergadering van 12 maart 1923, die overigens 
bezocht werd door 47 leden. Er wordt een batig saldo geschreven van f 109,27. Voor het eerst in de 
geschiedenis vanaf 1899 wordt een lid tot ere lid verheven. De Heer J. van Gaalen neemt afscheid van zijn 
bestuurszitting en wordt bedankt voor zijn vele diensten al bijna 25 jaar en bied hem namens het bestuur het 
Ere lidmaatschap aan. Dat wordt met dankbaarheid  aanvaard door van Gaalen. 

 
           Maassluische courant_7-3-1923 
 

 
 
 
 
 
                                                                                                        Maassluische courant_2-6-1923 

                                                                                                       
                                                                                                        Deze twee stukjes spreken voorzich. Het nieuwe            
                                                                                                        Vaandel zou het Vaandel kunnen zijn waar ik    
                                                                                                        bovenaan blz. 6 over schreef. 
Maassluische courant_5-5-1923 
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                                                                                                                                         Maassluische courant_26-9-1923 

 
 
 
Maassluische courant_7-7-1923 

 
                                                                    Westlandsche Courant_28-11-1923 
 

We naderen 1924 en daar vond ik  in een eerdere vergadering als iets over het ophande zijnde 25 jarige 
jubileum van UDI. In de bestuursvergadering van 18 oktober 1923 wordt er wederom over dit onderwerp 
gesproken. Men heeft het over het mogelijk uitschrijven van een concours of of op andere wijzen aan deze 
gebeurtenis een feestelijk tintje te geven.  
Ook wordt er weer over de introducees op de uitvoering nog enige woorden gewisseld, echter zonder een 
oplossing te vinden die afdoende is om aan de wantoestanden een einde te maken. 
 

Van 18 oktober 1923 tot 3 maart 1924 geen bestuursvergaderingen, althans ik zie geen geschrift hierover. 
De uitvoering wordt bepaald op 26 maart in de vergadering van 3 maart. Tevens komt de organisatie van een 
concours ter spraken maar men ziet het vele werk. Gesproken wordt  over ‘dat dit nu niet zoo een geringe 
aanpak is om dit nu zoo maar eens eventjes in elkaar te draaien’. Men spreekt af eerst de uitvoering maar 
eens te houden en daarna hier op terug te komen. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                                                        Maassluische courant_29-3-1924 (uitvoering van woensdag 26 maart 1924)   
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                                                                                                                                       Maassluische courant_22-3-1924 

 
De uitvoeringen gaan gewoon door, zie hier de aankondiging op woensdag 19  
maart 1924. Het programma wordt gevuld met muziek en toneel. 
 
Dat gebeurd dan ook en ik lees in de notulen van de Algemene vergadering  
van 3 april 1924 (we zijn inmiddels in notulen boek 3 aangekomen) dat het in  
de rondvraag wordt voorgesteld een concours te organiseren aan de 33 leden die op deze vergadering 
aanwezig waren. Er wordt lang en breed over gesproken en men komt tot het besluit om op 10 april hiervoor 
een vergadering te beleggen. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                                                                
 
 
 
 
                                                                                                                                                         Maassluische courant_12-4-1924-2           
 
Hierboven het verslag van de Algemene Vergadering van 3 april en een aankondiging van de deelname aan een concours te Hellevoetsluis. 
 

Helaas zie ik niet hoe dit afgelopen is en de eerst volgende bestuurvergadering is gehouden op 19 juli 1924. 
Deze vergadering is geheel gewijd aan de trouwplannen van het bestuurslid en directeur P.J. Barendregt. 
Gepraat wordt over een geschikt cadeau. De pennningmeester komt hierna met een voorstel op de niet 
benodigde gelden op de Boerenleenbank te plaasten. 
 
Toch bericht de Maassluische courant van 26 april 
dat er begin september een concours te organiseren. 
 
 
In verschillende bestuursvergaderingen in 1924 wordt het Regelement onder de loep genomen omdat zij 
vinden dat het aangepast moest worden. Op 29 oktober wordt een apparte vergadering beleged hiervoor, 
maar zie hier niets meer van terug. 
 

In die tijd zijn er meer hondjes die Fikkie heten, zo ook in de muziekwereld waar ik bij het zoeken in de 
kranten op de zoekterm Uitspanning door Inspanning verschillende verenigingen tegen kom met dezelfde 
naam. Niet alleen muziek verenigingen maar ook Gymmastiek verenigingen met deze naam. Het brengt soms 
verwarringen bij het zoeken, er is maar één fanfare UDI uit Rozenburg. 
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                                                                                                          Onze Eilanden _19 april 1924 
                                                                                                                 

Op het concours in Helevoet twee keer Uitspanning Door  
Inspanning die deelnemen. 
 
                                                                                                                        Maassluische courant_21-6-24 
 
 
 
                                                                                                                                   Maassluische courant_26-7-1924 

 
                                                                                               Of dit het verslag is geweest van het hierboven  
                                                                                               aangekondigde concert weet ik niet, maar gespeeld  
                                                                                               hebben ze, en hoe! 
 
 
                                                                                                                                     
 
                                                                                                                                    Maassluische courant_23-8-1924 

                                                                                                Zaterdag 16 augustus wordt in het Dorp Blankenburg                                           
                                                                                                voor een stukje muziek gezorgd. Men was druk met                
                                                                                                concoursen en dit soort optredens, en het werd 
                                                                                                gewaardeerd. 
 
                                                                                                                                   Maassluische courant_30-8-1924 

                                                                                                Vrijdagavond 29 augustes heeft het volgend optreden                                                                                                    
                                                                                                al plaats gevonden gezien dit artiekel.  
 
 
In de bestuursvergadering van 22 december 1924 wordt gesproken de eerste uitvoering in 2025 op 7 januari 
te willen houden met de medewerking van de Brielse Toneelvereniging. 
 
Maassluische courant_10-1-1925 (Uitvoering woensdag 7 januari 1925) 
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In de notulen van 9 februari 1925 lees ik weer dat men op concours wil gaan. Deze keer op 2e pinksterdag te  
Krimpen a/d IJssel en er voor deze gelegenheid en boot gehuurt kan worden (daar heb je het weer waar ik 
over sprak in de vorige 10 jaar) 

                                                                                                                                           Maassluische courant_21-3-1925 (uitvoering woensdagavond 18 maart) 

 
 
 
 
 

Het te organiseren van een concours voor het 26 jarig bestaan van de vereniging komt toch weer ter spraken 
enwel in de Algemene Vergadering van 24 maart 1925 die bezocht wordt door 42 leden. Besloten wordt een 
commisie van onderzoek te benoemen en wanneer die vergaderd hebben zal een Algemene vergadering 
worden opgeroepen om als nog een besluit te nemen. 
Op 30 april worden in de bestuursvergadering alle opgevraagde informatie besproken zo ook de vraag om 
goedkeuring van de Burgemeester te vragen om het concours op Rozenburg te mogen organiseren. Op 8 mei 
komenzij nogmaals bijeen en worden de laatste details besproken en is daar ook bericht van de Burgemeester 
dat hij toestemming geeft voor het oragniseren van een concours en met toestemming voor alle 
vermakelijkheden. 
Dit geeft de voorzitter tot reden om een Algemene Vergadering uit te schrijven voor 15 mei. 
*helaas geen notulen van die vergadering van deze 15e mei en of besluit of dit doorgang zal hebben! 
 

Concours 1925 t.g.h. van het 25-jarig bestaan van UDI in 1924: 
Hier is te lezen in de Maassluische Courant dat het concours is  
doorgegaan. Het stuk, een pagina vol, is te groot om hier te  
plaatsen maar de link is zeker de moeite waard te openen en het  
geheel te lezen! Hiernaast het begin van het kranten stuk. 
Link krant:  
Maassluische courant » 12 sep 1925 - Art. 2 | Delpher 
 
Op 26 of 27 augustus deed 
UDI nog voor hun eigen  
concours mee aan een  
concours in de Lier, zie een 
gedeelte van het artikel. 
Lees onder aan het stukje 
over de inrichting van het 
terrein, prachtige tekst! 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
                                                                                                                                                                           Westlandsche courant_19-8-1925 

https://www.delpher.nl/nl/kranten/view?query=%28Uitspanning+Door+Inspanning+Rozenburg%29&page=20&coll=ddd&identifier=MMMAAS01:210223074:mpeg21:a00002&resultsidentifier=MMMAAS01:210223074:mpeg21:a00002&rowid=9
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In oktober, en wel op de 16e lees ik in de notulen de eerste tekenen van het toevoegen van Clarinetten (toen 
nog met een C) bij het orkest, dus een overgang naar een Harmonie. Er hebben zich vier leden aangemeld die 
klarinet willen gaan spelen. De Directeur betoogd dat voor de kern van de vereniging het zeker zeer goed zou 
zijn indien wij hiertoe zouden kunnen geraken vooral daar tegenwoordig juist de melodie zeer zwak staat. Een 
Clarinet kost ongeveer f 60,00 / f 70,00 en geeft een uitgaven van f 280,00.  
De heren Clarinetspelers willen de instrumenten na koop van de vereniging de kosten volledig terug betalen 
om zo de instrumenten in eigendom te krijgen. Dit wordt met algemene stemmen aangenomen en men gaat 
over tot koop. Een lid met een eigen trombone had aan het bestuur aangegeven om de trombone te gelden 
te maken. Het bestuur kreeg de kans het te kopen anders zou hij stoppen en het instrument aan particulieren 
te koop aan te bieden. Het bestuur ging door de knieën en kocht de trombone. 
In deze vergadering werd ook besloten de uitvoering op 2 december te laten plaatsvinden en een 
Rozenburgse zangvereniging te vragen enkele nummers te zingen om de avond te vullen. 
 
 
 
                                            
 
Maassluische courant_16-12-1925 
 

In de bestuursvergadering van 4 februari wordt besloten deel te nemen aan een concours te Poortugaal op 13 
mei, UDI uit te komt in de sectie Harmonie en wel in de 3e afdeling. Dat dit gebeurd is bevestig dit artikel in 
de Nieuw Rotterdamsche Courant en was het eerste concours waar de ‘Harmonie UDI’ aan deelnam. 
Je moest, omdat de verenging was gewijzigd van Fanfare naar Harmonie, in de laagste afdeling beginnen. 
Vandaar dat ze toen in de 3e afdeling uitkwamen zoals je hieronder kan lezen. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                                                                       Maassluische courant_2-6-1926 

                                                                                             Zaterdag 29 mei rukte UDI direct uit om de herbenoeming 
                                                                                             direct met muziek te beklinken. Zijn reactie is te lezen in                  
                                                                                             dit krantenstukje . 
 
 
 
  
 
 
Nieuw Rotterdamsche Courant_14-5-1926 
 
                                                                                                                                          Maassluische courant_28-7-1926 
                                                                                                     Het ene na het andere cours wordt aangedaan met  
                                                                                                     mooie resultaten zoals je kan lezen. 
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                                                                                                                                     Maassluische courant_31-7-1926 

                                                                                                 Concert Blankenburg op zondag 1 augustus 
 

Op de bestuursvergadering van 19 augustus is te lezen dat er wordt besloten één der muzikanten die in 
militair dienst zit zijn reiskosten te vergoeden als hij verlof kan krijgen voor het concours van 19 en 20 
augustus. Echter zal nauwkeurig worden onderzocht hoe groot het bedrag der reiskosten zullen zijn. 
Hieronder het krantenartikel met de uitslagen van dit twee daagse concours midden in de week   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                                                                                     Voorwaarts sociaal-democratisch dagblad_28-8-1926 

 
 
Drukke tijden voor de harmonie blijkt uit allemaal 
aankondigingen in de krant. Hiernaast de publicatie 
van een concert in de kern van Rozenburg op 29 
augustus. Het concert werd gegeven op het plein 
bij Arkenbout. 
                                                                                                                                             Maassluische courant_1-9-1926 

Op zaterdag 18 september een concert bij de Heul 
nabij het Brielse veer (dit veer is er nog steeds maar 
nu alleen een voet en fietsersveer van en naar Brielle) 
 
En of het nog niet genoeg is geweest zal ook op  
zaterdag 25 september nog een concert worden  
gegeven in het Dorpje Blankenburg zoals staat te lezen 
 
                                                                                                                                              Maassluische courant_18-9-1926 

In de bestuursvergadering van 19 augustus, vergaderen 
deed men ook nog, is te lezen dat er een besluit wordt  
genomen tot de aanschaf van een Althoorn en er  
plannen zijn om nog meer instrumenten te willen kopen. 
De Financiering is nog een vraag maar er wordt  
gesproken over het maken van stukjes (ik vermoed van      Maassluische courant_22-9-1926                                                                                                                  
bloemen stukjes) en die onder de man te brengen. Dit las ik al eerder in andere verslagen samen met het 
verkopen van bosjes bloemen. Blijkbaar bracht dit aardig wat op anders zouden ze het niet doen vermoed ik! 
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Blijkbaar is behoefte na het organiseren van een concours ter gelegenheid van het 25-jarig bestaan. In de 
notulen van 22 november 1926 lees ik dat op 8 december een Algemene Vergadering zal worden 
uitgeschreven omtrent het besluiten van het organiseren van een Concours in 1927! In de notulen van deze 
vergadering is te lezen dat het bestuur als eerste de vergadering voorlegt of het en concours met 
vermakelijkheid of zonder doen plaats vinden. De vergadering besliste voor vermakelijkheid.  Aansluitend 
wordt er voor het houden van een concours half juni 1927 gestemd, dit wordt aangenomen.  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                                    Westlandsche courant_11-12-1926 
 

Blijkbaar was dit groot nieuws, zelfs de Westlandsche Courant schrijft hierover (In gelijksoortige termen als te 
lezen valt in de notulen van deze vergadering) 
 

Muziek werd er ook nog gemaakt gezien de aankondiging hieronder. 
 
 
 
 
Westlandsche courant_27-11-1926 
 
                                                                        Westlandsche Courant_1-12-1926 

Een druk muzikaal jaar sluiten we hiermee af en gaan we verder in 1927. 
Daar kan ik twee vergader verslagen vinden waarvan één Algemene Vergadering op 7 april en een 
bestuursvergadering op 27 november 1927. 
Daarom gebruik ik weer de bekende kranten stukjes die ik wel heb kunnen binnenhalen en die veel van de 
gemiste verslagen of anderszins van informatie wat er in 1927 zoal is gebeurd kan vinden. 
 

De eerstvolgende vergadering dus is die van 7 april 1927 en wel een Algemene Vergadering die bezocht werd 
door 31 leden lees ik. In de rondvraag wordt gevraagd naar het concours, daar is door allerlei redenen nog 
weinig aan gedaan maar er is te lezen dat er is binnen kort een vergadering zegt de voorzitter toe. 
 

In de Maassluische courant van 9 april lees ik dit. Vreemd 
dat er in Algemene vergadering daarvan niets staat te  
lezen, dit zal niet zo uit de lucht gevallen zijn lijkt me. 
 
 
 

In de Westlandsche Courant is op 11 mei te lezen dat er 
een ander voorzitter is. A.M.M, Mol was al bestuurslid en  
heeft blijkbaar de hamer over genomen. 
 

 
 

In de Maassluische courant 14 mei 1927 is te lezen dat het concours onderwerp van gesprek zal zijn in de 
Raad vergadering van 14 mei. In de Westlandsche Courant krant maar dan die van 18 mei is het verslag van 
deze vergadering te lezen dat er vergunning is afgegeven voor het concours. 
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Maassluische courant_14-5-1927                                                                                         Westlandsche Courant_18-5-1927 
                                                                                                             
Er werd op Hemelvaartsdag, 6 mei 1927, in Helloetsluis 
door de harmonie mee gedaan aan een concours dat 
was uitschreven door Helvoet’s gemengd koor V.I.O.L.A. 
te zoals het staat aangekondigd in een krantenartikel in  
Ons Eiland van 23 februari 1927. 
Een mooie 1e prijs met 337 punten was hun verdienste  
aldaar. 
 
 
 
Op de volgende pagina een schaarse foto uit die tijd die 
ik in 2016 ontving van één van de heren Boer die in die 
tijd in de harmonie speelde. Hij schrijft over de 26e mei 
maar uit het krantenartikel van 23 februari lees ik dat  
het concours op Hemelvaartsdag gehouden zou worden 
en dat was op 6 mei. We laten de datums maar even  
voor wat het is maar de foto en zijn mail op de volgende 
pagina zij wat mij betreft bijzonder te noemen en wil ik 
jullie niet ontnemen. 
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Volgens Ger Boer, een zoon van één van de klarinettisten die in oktober 1925 zich aanmelden, krijg ik een 
mail op 28 september 2016 en een foto van een concours op 26 mei 1927 te Hellevoetsluis waar UDI aan 
deelnam. Hij schrijft dat UDI daar in de 2e afdeling uitkwam en een eerste prijs behaalde. 
 

Verder schrijft hij: 
 

 De drie klarinettisten in het midden zijn resp. mijn broer Willem Boer (1906-1986), mijn vader Cornelis Boer 
(1875-1964) en diens broer Gerrit Boer (1883-1952). Laatstgenoemde, mijn peetoom, had een  
schildersbedrijf in de Emmastraat te Rozenburg. De eerste twee kwamen van Maassluis. (foto op blz. 8) 
 

Los hiervan lees ik in een bestuursvergadering van december 1927 dat er over een uitvoering wordt 
gesproken en waarin de wordt getracht het muziekprogramma zo te programmeren dat de Maassluise 
krachten met de boot van half elf terug kunnen. Dan weten we dat ze het over de twee heren Boer hadden! 
 

Op zaterdag 28 mei werd de directeur verrast door UDI 
zoals te lezen valt in dit artiekel. Een stukje waardering  
voor Barendrecht die er blijkbaar goed opstaat en wordt 
gewaardeerd door de leden. De resultaten van de concours 
zijn zoals jullie in voorgaande stukjes hebben kunnen  
lezen zijn goed en dat zal de sfeer binnen de vereniging  
goed doen.  
 
                                                                                                                                                      Westlandsche Courant_1-6-1927 
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25 juni wordt een serenade gegeven een echtpaar waarvan  
hun 25 jaar echtvereniging er aan komt. Dit soort serenades  
werden veelvuldig gegeven en komen nog steeds voor! 

 
 
                                                                                   Maassluische courant_29-6-1927      
                                                                        

Helaas geen vervolg aan het verhaal van het te organiseren  
van het concours via de notulen van UDI tot ik dit stukje in 
de Maassluische Courant vindt. Blijkbaar is er toch besloten 
het concours waar in de Algemene Vergadering naar werd  
gevraagd door te laten gaan. Wordt vervolgd!                            Maassluische courant_6-7-1927_feestcommissie 

 
                                                                                                                                                        

De zomer concerten komen er weer aan blijkbaar want op 
zaterdag 9, 16 en 23  juli geeft de harmonie op 3 locaties 
hun zomerconcert. Geen verslagen maar wel de 
aankondigingen waarvan twee hiernaast weergegeven. 
Het valt me op dat er aardig aan de weg getimmerd wordt. 
 
                                                                                                                                                    Westlandsche courant_13-7-1927 

 
 
 
                                                                 Maassluische courant_23-7-1927 
 
 

De Westlandsche courant 31 augustus 1927 geeft 
weer wat er op het concours dat is georganiseerd  
door UDI. Te lezen valt dat er 17 zangverenigingen  
en 10 muziekkorpsen zullen deelnemen op 3  
september. 
 
 
De avond ervoor, vrijdag 2 september, opende na  
een speech van de beschermheer en burgemeester 
van Rozenburg Heer Neijens UDI het concours met 
een concert waar met genoegen naar werd  
geluisterd volgens de schrijver. 
De rest van het verhaal van dit concours voor  
Muziek en Zangverenigingen, die overigens door prachtig weder begunstigd, kunnen jullie zelf lezen op de 
volgende pagina. 
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Op woensdagavond 30 november gaf UDI haar 1e 
winteruitvoering in het 1e Openbare lagereschool. 
 
 
 
 
                                                                                                                                       Westlandsche courant_30-11-1927 
 

Op de bestuursvergadering van 6 februari 1928, daar zijn we inmiddels beland, wordt de uitvoering van 7 
maart besproken. Barendrecht zal de timmerman opdracht geven het podium op orde te maken. Ook aan de 
orde komt de deelnamen aan een concours in Geervliet op 17 mei. 
Door directeur Barendrecht worden de bekkens aan de orde gebracht, er moeten nieuwe komen daar de 
bestaande ‘klankloos’ zijn. Ook de bas is aan vervanging toe daar deze geheel onbruikbaar is. 
   
Woensdag 7 maart, uitvoering waarvan het verslag in de Maassluische Courant van 10-3-1928 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

De Algemene vergadering op 26 april werd bezocht door 25 leden. Enkele regelement wijzigingen werden 
doorgevoerd en bestursleden werden gekozen. Er wordt ook gesproken over een muziektent die samen met 
de zangverenigingen er moest komen. Geopperd werd subsidie aan te vragen bij de gemeente. Op 31 mei is 
er een vergadering belegd met de zangverenigingen om de Muziektent te bespreken. 
Verder geen verslagen meer tot die van december 1928 waar ik niets meer kan vinden over een besluit over 
de Muziektent. 
 

In Geervliet deed UDI mee aan en concours en wel op  
17 mei, Hemelvaartsdag. 
Zij kwamen uit in de 1e afdeling en behaalde er met  
305 punten een eerste prijs en promoveerde naar de   
Afd. Uitmuntendheid. 
 

Hier onder de aankondiging van het gezamenlijke overleg 
voor de mogelijke aanschaf van een Muziektent. 
 
 
 
 
             
 
                                                                                                                                                   Maasluissche Courant_19-5-1928                                                                              

 
Maassluische courant_26-5-1928 
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Maassluische courant_13-6-1928-2 
 

Blijkbaar is met de diverse zangverenigingen en UDI positief gereageerd op het aanschaffen van Muziektent. 
Het artikel uit de Maassluische courant van 16 juni geeft dit aan. Er is een Comité opgericht die de gelden op 
verschillende manieren bij elkaar te zullen brengen om tot aanschaf te geraken. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

Ook dit jaar komen de zomerconcerten weer op de  
agenda en zo ook in 1928. Op zaterdagavond 23 juni  
op de Heul, mandagavond 9 juli (zie aankondiging) voor 
de smederij van Arkenbout. 
Op de concerten wordt geld opgehaald voor de op  
handen zijnde Muziektent. In de Maassluische courant 
van 11 juli 1928 is te lezen dat al een behoorlijk bedrag   
bij elkaar is gebracht en dat het plan veel sympathie kent. 
 
 
 
 
 
 
 
Op zaterdag 5 augustus kwam UDI op het concours in Oudenhoorn weer goed voor de dag. In de eerste afd.  
scoorde zij 303 punten goed voor een 1e prijs. (Waarom zij niet in de afd. Uitmuntendheid uitkwamen kan ik 
niet terugvonden. Daar zouden zij na het goede resultaat en promotie op het concours van 17 mei in 
Geervliet in uitkomen). Overigens is het wel knap dat UDI na de overschakeling van fanfare naar harmonie in 
een hoog tempo van de 3e afd. naar de afd. Uitmuntendheid zijn gepromoveerd! 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Voorwaarts sociaal-democratisch dagblad_7-8-1928- 
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Vanaf 8 augustus kan ik niets meer vinden tot de bestuursvergadering van dec. ’28 zoals het boven het verslag 
staat. In de notulen niets bijzonder buiten het besluit de uitvoering nog in januari ’29 te houden. 
 

Het blijkt gelukt te zijn om de uitvoering te organiseren. 
Woensdag 30 januari is alles in gereedheid gebracht en  
kan met de toneelvereniging K.E.S.N.A. uit Nieuw- 
Helvoet op het podium de avond beginnen. 
Het verslag (30-1) hiernaast zegt voldoende! 
 
 
 
 
 
 
 
Maassluische courant_6-2-1929                                                                                   Maassluische courant_30-1-1929 
 

Blijkbaar is er op 2 februari en liefdadigheidsconcert gegeven gezien het artikel van 6 febr. in de Maassluische 
courant. Hieronder een kort stukje over deze ramp in Hoek van Holland, bron Rijnmond; 

Dag van Toen: Ramp aan den Hoek (1929) 
 

ROTTERDAM - Reddingswerkers weten dat ze in hachelijke situaties komen. Maar dan blijft het vreselijk als zij degene 
zijn die bij een ramp omkomen. Op 16 januari 1929 gebeurt het. Acht redders uit Hoek van Holland laten het leven, bij 
een reddingsoperatie, die later als de Ramp aan den Hoek de boeken in zal gaan. De ‘Prins der Nederlanden’ was 
gestationeerd als reddingsschip in Hoek van Holland. Op 15 januari 1929 was net een sneeuwstorm opgestoken. De 
volgende ochtend vraagt de Valka om assistentie. Het schip is vastgelopen op een zandbank en komt niet meer weg. 
Als er niet snel hulp komt is de bemanning verloren. Het roeischip de Prins der Nederlanden komt als eerste in actie. 
Aan boord zijn meerdere roeiers, die wel tegen een stootje kunnen. Maar het weer is slecht en de golven zijn hoog. 
Heel hoog. Maar een paar uur later komt een vreselijk bericht binnen. De Prins der Nederlanden is in de storm zelf 
omgeslagen. De acht opvarenden zijn waarschijnlijk allemaal verdronken.  
 

Ik vind 2 vergaderingen in 1928 waarvan die van 5 april als bestuursvergadering staat opgetekend maar 
waarvan ik vermoed dat het een Algemene vergadering is omdat de jaarrekening staat vermeld en er 
bestuursleden worden gekozen. Er is samen met het positieve saldo en het spaarbankboekje een bedrag van 
f 473,52  in kas. In de rondvraag is er nog een verzoek aan UDI om op 2e Pinksterdag, 20 mei, te Hekelingen te 
komen blazen. Eerst een mars en een concert te verzorgen met een vergoeding van f 80,00. Dit zal op de 
eerstvolgende repetitie worden afgehandeld.  
 

Aan de hand van de datum van dit onderstaand artikel vermoed ik dat dit concours door UDI op zaterdag 11 
mei heeft deelgenomen. Tevens de eerste keer dat zij in de afd. Uitmuntendheid uitkwamen met een 2e prijs. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
De Maasbode_14-5-1929 
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De 8 juni 1929 is blijkbaar de Muziektent gekocht en gereed en wordt deze feestelijk in gebruik genomen 
gezien het artikel in de Westlander van 8 juni. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Concours te Monster 21 en 22 augustus 1929 
 
                                                                                                                                                               Delftsche courant_22-7-1929 

 
                                                                                                                          Maassluische courant_6-7-1929 
 

Dit is het laatste stukje wat ik gevonden heb voor dit jaar  
1929. 
Al met als weer een druk jaar voor UDI met mooie optredens 
en goede resultaten op concoursen waar toch wel veel aan  
deelgenomen werd.  
 
 
                                                                                                                                                         Westlandsche Courant_4-9-1929 
 

De laatste bestuursvergadering in dit jaar op 2 december 1929 past op 1 bladzijde. Het meest in het oog 
springend is het dat wordt goedgevonden om het gemeentebestuur te doen verzoeken twee lichtpunten 
te mogen doen aanleggen ter tegemoetkoming aan de  verlichting voor de verschillenden muziekanten. 
Of dit voor het 1e openbaren school is of iets anders dat staat er niet bij. Wel heeft men het over de eerst 
volgende uitvoering in januari 1930. Wellicht is het daarvoor! 
 
Slot woord:  
 
Het is een heel boekwerk geworden zie ik als ik op blz 24 van 24 ben gekomen. Had ik het korter moeten 
maken vraag ik me zelf af, maar daar kan ik kort over zijn, nee. Het is een mooie omschrijving en inzicht van 
weer 10 jaar UDI met bijzondere gebeurtenissen. Met name de overgang van fanfare naar harmonie in 1927 is 
een historiche te noemen. Het ondernemen van activieteiten zoals het organiseren van een concours tot 
twee maal toe is toch ook wel noemenswaardig te noemen. En dan de samenwerking van de 
muziekverenigingen onderling  tot het tot stand komen van de realisatie van de muziektent is toch ook wel 
leuk om te zien. Deze samenwerking ken ik uit eigen ervaringen in de jaren 70 tot het heden ook, mooi om te 
zien dat dit al vanuit die jaren stamt!  
 

Met muzikale groet, 
 
Arie van der Meer 

 


